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Από το υπ’ αριθ. 20/2000 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 490/2000 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Μη αναπροσαρμογή συντελεστή φόρου 
φωτιζόμενης επιφάνειας. 

 
       Σήμερα 30 Οκτωβρίου του έτους 2000 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 15:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 55, ύστερα από την με 
ημερομηνία 26-10-2000 γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους 
Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα 
άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 33 μελών βρέθηκαν παρόντα  28 μέλη. 
          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  

                                                                                                   Πάρεδροι 
1. Μ. Ποτουρίδης Δ. Ταχματζίδης Χ. Μουτσιόπουλος 
2. Ι. Κουρουζίδης Μ. Γαβρίδης  
3. Κ. Πουλασουχίδης Ν. Χαμαλής  
4. K. Aσλάνογλου Λ. Τσαβδαρίδης  
5. Α. Δελαβερίδης Π. Αγαθαγγελίδης  
6. Δ.  Πέτκος    
7. Κ. Κόλβατζης   Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Ε.  Λελεκάκης   Πάρεδροι 
9. Κ. Γκαβαϊσές   -------- 

10. Κ.  Βαφείδης    
11. Γ. Ουρσουζίδης    
12. Σ. Γεωργιάδης    
13. Ι.  Τριανταφυλλίδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 482/2000 

απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Ε. Σοφιανίδης, Ε. 
Κουκουρδής. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 483/2000 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Κ. Κόλβατζης, Σ. Παναγιωτίδης, Θ. 
Σιδηρόπουλος, Ε. Σοφιανίδης. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 484/2000 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Ι. Κουρουζίδης, Β. Γιαννουλάκης.  

14. Π. Πιτούλιας 
15. Α. Κεσίδης 
16. M. Σουμελίδης 
17. Α. Ταραλάς 
18. Χ.  Σκουμπόπουλος 
19. Χ. Γεωργιάδης 
20. Β. Γιαννουλάκης 4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 490/2000 απόφασης 

προσήλθε ο κ. Ι. Κουρουζίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Κ. 
Γκαβαϊσές, Ε. Λευκοπούλου.  
5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 520/2000 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Ι. Κουρουζίδης. 
 

21. Σ.  Παναγιωτίδης 
22. Θ.  Σιδηρόπουλος 
23. Ε. Σοφιανίδης 
24. Ε. Λευκοπούλου 
25. Ι. Ακριβόπουλος 
26. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή 
27. Ε. Κουκουρδής 
28. Γ. Μανακούλης 

 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 19ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του Συμβουλίου το από 20-10-2000 εισηγητικό σημείωμα του 
Δημάρχου, που έχει ως εξής: 

Σας γνωρίζουμε ότι με την αριθ. 292/83 απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου 
από 1/1/1984 επιβλήθηκε στο Δήμο μας ο φόρος επί των ηλεκτροδοτουμένων χώρων 
αυτών που χρησιμοποιούνται ή προορίζονται για κατοικία ή άσκηση επαγγέλματος 
σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 10 του Ν. 1080/80. 

   Σύμφωνα με το άρθρο 25 του Ν. 1828/89 ο φόρος ηλεκτροδοτουμένων χώρων 
ορίζεται από 6 μέχρι 25 δρχ/τμ. 

   Ο συντελεστής αυτός μπορεί να αυξάνεται μέχρι 20% για κάθε οικονομικό 
έτος με απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου. 

   Η απόφαση αυτή πρέπει να λαμβάνεται μέχρι τέλους του μήνα Οκτωβρίου 
και κοινοποιείται στη ΔΕΗ  μέχρι 30 Νοεμβρίου κάθε έτους, οι καθοριζόμενοι δε 
συντελεστές ισχύουν από την 1η Ιανουαρίου του επόμενου έτους. 

   Με την αριθ. 519/99 απόφασή του το Δ.Σ. καθόρισε το ανώτατο όριο του 
φόρου δηλ. σε 25 δρχ. για το έτος 2000 ανά τμ εστεγασμένου χώρου. 

   Υστερα από τα παραπάνω παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να 
αποφασίσει σχετικά. 

 Επίσης ο πρόεδρος έθεσε υπόψη του συμβουλίου και την από 25-10-2000 
εισήγηση της Επιτροπής Οικονομικών με την οποία  αυτή εισηγείται ομόφωνα: Να 
μη γίνει καμία αναπροσαρμογή. 

Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Πρόεδρος :Μία διαδικαστική πρόταση από το προεδρείο. Το 19ο έως το 30ο 

να συζητηθούν μαζί και να ψηφιστούν το καθένα ξεχωριστά. Ορίστε ερωτήσεις. 
Σκουμπόπουλος :Δεν μετέχει ο κ. Πουλασουχίδης στην επιτροπή 

οικονομικών; 
Πουλασουχίδης :Ημουν άρρωστος. 
Πρόεδρος :Η επιτροπή οικονομικών συνεδρίασε με 4 άτομα, παρουσία και του 

προέδρου του ΔΣ. Ηταν ο αναπληρωτής του κ. Πουλασουχίδη στην επιτροπή ο κ. 
Τριανταφυλλίδης. 

Πουλασουχίδης :Στο 24ο θέμα, στην Κοινότητα της Κουμαριάς, πόσες 
κατηγορίες τελών ύδρευσης-αποχέτευσης έχουμε; 

Δήμαρχος :Σε όλες τις Κοινότητες 2. Οικίες και καταστήματα. 
Σκουμπόπουλος :Για άλλη μία φορά έρχεται πρόχειρα το θέμα στο ΔΣ, χωρίς 

τεκμηριωμένες εισηγήσεις.Δεν υπήρχαν τα απαραίτητα  οικονομικά στοιχεία.5-8% 
είναι οι  αυξήσεις των τελών, εκτός από τα τέλη ύδρευσης στα ΔΔ, που είναι 100%. 
Την πρώτη χρονιά ενώ τα Δ.Δ, είχαν τέλη ύδρευσης, με 10.000 δρχ. μέσο όρο, τα 
κατεβάσατε στις 1.000 δρχ. Είπατε ότι πρέπει να πληρώσουν οι Βεροιώτες το νερό  
που πίνουν και ποτίζουν τα ΔΔ. Πέρσι, αποκρύπτοντας έξοδα πραγματικά, εισηγήστε 
500%  αύξηση, δηλ.  στις 5.000 δρχ. Φέτος το  πηγαίνετε στο 100% δηλ. 10.000 δρχ. 

Τέλη καθαριότητας 5%. Είμαστε ευχαριστημένοι με την παροχή υπηρεσιών 
που παρέχουμε στην πόλη της Βέροιας, στις συνοικίες και στα ΔΔ; Να 
συνεργαστούμε με τα Δ.Δ για να ξέρουμε ποια  είναι τα έξοδά τους. Έχουν 
διαφορετικό φωτισμό μεταξύ τους. Δεν μπορεί τα χωριά να έχουν πολύ μικρή, 
δυσανάλογη οικονομική επιβάρυνση με το Δήμο της Βέροιας. Προτείνω για φέτος 
καμία αναπροσαρμογή σε όλα τα τέλη. Αυξάνουμε κάθε χρόνο τον εξοπλισμό του 
Δήμου. Είναι άδικο να φορτώνουμε τους δημότες με επιπλέον έξοδα. Τα έσοδα που 
εισπράττει ο Δήμος από τα τέλη καθαριότητας είναι πολύ μεγαλύτερα από τα έξοδα. 

Το τέλος αδειών των καταστημάτων είναι παράνομο. Δεν συμφωνούμε με τις 
αυξήσεις. Εκεί που προτείνεται να μην αυξηθούν, συμφωνούμε. 



Γεωργιάδης Χρ.:Με τέτοιες αποφάσεις τιμωρούνται οι φτωχοί.. Περίμενα από 
την επιτροπή μείωση των τελών. 

Ουρσουζίδης :Πρόκειται για μη ανταποδοτικά τέλη. Εάν αποφασίσουμε να μη 
γίνει αύξηση θα πρέπει με άλλον τρόπο να βρεθούν τα χρήματα από τους δημότες για 
να πληρώσουν. 

Άσκοπη είναι η αύξηση των καρτών στάθμευσης. Προτείνω να παραμείνει 100 
δρχ. την ώρα η κάρτα στάθμευσης και 8 χιλ. δρχ. μηνιαία. 

Τσαμήτρου :Δεν συμφωνώ να γίνουν αυξήσεις, διότι οι  συμπολίτες μας δεν 
μπορούν να επιβαρυνθούν και με άλλες αυξήσεις πέρα από αυτές που έχει επιβάλλει 
με την πολιτική του το κράτος. 

Για το 24ο θέμα, ο Δήμος πριν προβεί σε οποιαδήποτε αύξηση ύδρευσης & 
αποχέτευσης στο ΔΔ θα πρέπει πρώτα να βελτιώσει τα δίκτυα τα οποία είναι 
προβληματικά. Στις περισσότερες ορεινές περιοχές, έχουν 2 ώρες την ημέρα νερό και 
κατοικούν 2-3μήνες το χρόνο. Η αύξηση του νερού είναι περισσότερη στο κέντρο της 
Βέροιας. 

Το ίδιο ισχύει και για την καθαριότητα. Είναι δυσανάλογο το ποσό με την 
καθαριότητα που προσφέρεται στα ΔΔ. Όπως είπα και προηγούμενα στις ορεινές 
περιοχές γίνεται 2-3 μήνες το χρόνο. 

Ποτουρίδης :Βελτιώνονται ετησίως οι παροχές υπηρεσιών στους δημότες. 
Αυξήθηκε η παροχή υπηρεσίας στον ηλεκτροφωτισμό ενώ αντίστροφα είναι μηδενική 
η αύξηση. Στην υπηρεσία καθαριότητος παρέχεται μεγίστη υπηρεσία στην πόλη και 
στα ΔΔ, συγκριτικά με τα προηγούμενα χρόνια. 

Οι αυξήσεις αυτές, δεν ανταποκρίνονται στην αύξηση του κόστους, είτε από 
την αύξηση του πετρελαίου, είτε από την ωρίμανση του προσωπικού. 

Σταματήσαμε το ασφαλτικό στην πόλη λόγω της αύξησης της τιμής της 
ασφάλτου. 

Τα τέλη ύδρευσης που αυξάνονται κατά 100%, δεν είναι στην πραγματική 
τους  διάσταση. Η παροχή υπηρεσίας, σ΄ότι έχει σχέση με τα δίκτυα, τις βλάβες κλπ., 
είναι δυσανάλογη  υπέρ του Δήμου. Παρέχουμε δηλ. οικονομικά περισσότερη 
υπηρεσία απ΄ότι πληρώνει το κάθε ΔΔ. Άρα είναι πολύ μικρά τα κόστη συγκριτικά με 
την πραγματικότητα. 

Πρέπει να συζητήσουμε και να αποφασίσουμε την ορθολογική χρήση του 
νερού. Το νερό στις περισσότερες περιοχές  δεν φτάνει από καταχρήσεις. 

Τάκης :Έχουμε αύξηση πετρελαίου και για τα απορριμματοφόρα οχήματα του 
Δήμου. Ετσι δημιουργείται ένα κόστος. Οι αυξήσεις να είναι ανάλογες με το κόστος  
που έχει ο Δήμος και οι υπηρεσίες. 

Για το 23ο θέμα, δεν πρέπει να κάνουμε αναπροσαρμογές. 
Σ΄ότι αφορά το θέμα της καθαριότητας, η Βέροια λάμπει. Η μικρή αύξηση που 

έχουμε, δεν θα επηρεάσει την παροχή υπηρεσιών. 
Κεσίδης :Για το 24ο θέμα, ο καταμερισμός των βαρών δεν είναι δίκαιος. 

Προτείνω να ξαναλειτουργήσουν τα υδρόμετρα και να πληρώνει ο καθένας, ανάλογα 
με το νερό που ξοδεύει, για να έχουμε δίκαια πληρωμή. 

Πρόεδρος :Ορίστε δευτερολογίες. 
Τσαμήτρου:Η πληρωμή είναι άδικη. Αλλιώς να κατανεμηθεί το ποσό. 
Δήμαρχος :Φέτος είναι 3.400 δρχ. η καθαριότητα στην Ραχιά ενώ πριν το 1998 

ήταν 440 δρχ. Λειτουργούμε πλέον ως  ενιαίος Δήμος. Τώρα πρέπει να κάνουμε την 
αναπροσαρμογή. Όταν αποφασίσουμε τη μεταβίβαση των δικτύων και αναλάβει την 
αρμοδιότητα η ΔΕΥΑΒ, τότε θα λειτουργήσουν τα υδρόμετρα. Στα περισσότερα 
τέλη, δεν κάνουμε αναπροσαρμογή. Κάνουμε αναπροσαρμογή στην καθαριότητα 
καις το φωτισμό, γιατί αυξήθηκε κατά 30% η δαπάνη κατανάλωσης του ηλεκτρικού 



ρεύματος και ουσιαστικά μέσα στο φωτισμό συμπεριλαμβάνονται και τα έξοδα 
λειτουργίας των περισσότερων αντλιοστασίων που είναι δραχμοβόρα. Γι αυτό τον 
λόγο τα τέλη των ΔΔ δεν πρέπει να έχουν μεγάλη διάσταση από την πόλη. Μόνο οι 
Γεωργιανοί έχουν 5 εκ. το χρόνο ηλεκτρικό ρεύμα. Όλη η αναπροσαρμογή θα είναι 
79 εκ. Δεν θα δώσουμε αύξηση στο προσωπικό; Η αύξηση 5% είναι η ελάχιστη που 
θα μπορούσαμε να έχουμε. 

Γιατί από 100 σε 200 δρχ. η κάρτα; Η μισή πόλη είχε 200 δρχ. και δεν  
εφαρμόζονταν και η άλλη μισή είχε 100 δρχ. Έτσι δίνουμε , ουσιαστικά λύση σε 
όσους θέλουν να φέρνουν το αυτοκίνητό τους στην πόλη. 

Σκουμπόπουλος :Τριτολογία. 
Πρόεδρος :Δεν δευτερολογήσατε και δεν δικαιούστε τριτολογία. Περαιώθει η 

συζήτηση των θεμάτων και μπαίνουμε σε ψηφοφορία. 
Για το 19ο θέμα, συμφωνεί το σώμα με την εισήγηση της επιτροπής 

οικονομικών; 
 Σύμβουλοι: Ναι. 
Ο Δημαρχιακός Πάρεδρος κ. Χ. Μουτσιόπουλος ψήφισε την πρόταση του κ. 
Σκουμπόπουλου. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 20-10-2000 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου. 
2.- Τις με αριθ. 292/83 & 519/99 αποφάσεις του. 
3.- Την από 25-10-2000 εισήγηση της επιτροπής οικονομικών του Δ.Σ. 
4.- Τις προτάσεις του Δημάρχου και των δημ. συμβούλων όπως αυτές αναπτύχθηκαν 
στη συζήτηση του παρόντος θέματος. 
5.- Τις διατάξεις του άρθρου 10 του Ν. 1080/80 όπως τροποποιήθηκαν με το άρθρο 
25 παρ.13 του Ν.1828/89 και της παρ. 4, του αρ. 8 του Ν. 2539/97. 
 

Αποφασίζει Ομόφωνα 
 
 Εγκρίνει τη μη αναπροσαρμογή του συντελεστή φόρου φωτιζόμενης 
επιφάνειας και να παραμείνει αυτός που ίσχυε και για το έτος 2000, δηλ. στο ποσό 
των 25 δρχ. ανά τ.μ.. 

Η ισχύς της παρούσας αρχίζει από 1-1-2001. 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό    490/ 2000 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Μ. Ποτουρίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 I.  Kουρουζίδης Χ. Γεωργιάδης 

 Δ.  Ταχματζίδης Β.  Γιαννουλάκης 
ΚΩΝ/ΝΟΣ  ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Μ. Γαβρίδης Σ. Παναγιωτίδης 

 Κ.  Πουλασουχίδης Θ. Σιδηρόπουλος 
 Ε. Λελεκάκης Ε.  Σοφιανίδης 
 Κ. Γκαβαϊσές Ι.  Ακριβόπουλος 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Γ. Ουρσουζίδης Μ.  Τσαμήτρου-Καραχατζή 
 Λ. Τάκης   
 Σ. Γεωργιάδης   

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΤΑΡΑΛΑΣ Π.  Πιτούλιας   
 Α.  Κεσίδης   
     
     

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  16-11-2000 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΓΙΑΝΝΗΣ  ΧΑΣΙΩΤΗΣ 
  
 


